

تصميمات مبتكرة لقطع أثاث حجرة المعيشة ملائمة للأسرة وتوظيف أبعادها في المساحات المحددة لها بالمسكن

علياء علي محمد عباس مختار
أستاذ مساعد السكن وإدارة المنزل

المسكن يلعب دوراً أساسياً في تحقيق الذات فهو الذي يسمح للفرد بالتعبير عن الذات من خلال تواجده مع أفراد أسرته أو من خلال هواياته ودوافعه الشخصية وبالتالي يصبح عضواً فعالاً وإيجابياً في إطار الأسرة والمجتمع وبالتالي فأصبح من الضروري أن يفي المسكن بحاجات الإنسان كلها لأن المساكن غير الملائمة والتي لا تفي باحتياجات الأفراد تحد من فرص التفاعل الاجتماعي الإيجابي مع الآخرين.

والتصميم عمل أساسي لكل إنسان فالرغبة في النظام تعد سمة إنسانية أساسية فمعظم ما يقوم به الإنسان من الأعمال إنما يتضمن قدراً من التصميم يتمثل ذلك في الأسلوب الذي يرتدي به ملابسه وينظم به منزله أو يعد به طعامه أو ينسق به أفكاره فتلبي حاجات الإنسان التي يحتاجها في حياته العامة والخاصة من منتجات مادية أو معانٍ وجدانية والتعبير عن تلك الأشياء أمر حيوي وتنشأ أهمية التصميم من هذه العناصر الضرورية الإنسانية التي تلبي احتياجات الإنسان العامة والخاصة. أن الاهتمام بطبيعة الأسرة وما تتمتع به من صفات ومواهب وقابليات لها تأثيرها في تأنيث وتنسيق المنزل ، وما تجده أسرة مريحاً قد لاتجده أسرة أخرى كذلك . كل ذلك يكون نتيجة العوامل كثيرة منها العمر والحالة النفسية والجسمية وطبيعة العمل والمركز الاجتماعي ، حيث تميل بعض الأسر إلى العظمة وأخرى للبساطة . ولابد لمن يقوم بالتأنيث أن يأخذ بنظر الاعتبار صفة العصر الذي يعيش فيه ومتطلباته والمواد المتوفرة وطرق صناعتها ووسائل إنتاجها .

وعلى ربة الأسرة إن تقتني أثاثها وما تحتاج إليه في المنزل ضمن ميزانية الأسرة واضعة نصب عينها عليه الاختيار الأثاث لا يتغير خلال أوقات قصيرة وإنما يجب المحافظة عليه لفترة طويلة . لكي يصبح منزلها بأكمله وسيلة تعكس ذاتها وتعبر عن شخصيتها وشخصية أفراد أسرتها لكي تحصل على منزل هادئ مريح جميل في جميع النواحي في كافة غرف وفراغات المنزل التي يقضي فيها الفرد ساعات طويلة من نومه.

Innovative living room furniture designs suitable for the family and employing their dimensions in the designated areas of the residence

The house plays an essential role in the realization of the self, it is that which allows the individual to express himself through his presence with family members or through his personal hobbies and motives, and thus it becomes an active and positive member in the framework of the family and society, and therefore it becomes necessary for the housing to fulfill all human needs because the housing is not appropriate, which Do not meet the needs of individuals, limit opportunities for positive social interaction with others.

Design is an essential work for every human being. The desire for order is an essential human trait. Most of the work that a person performs includes a degree of design, which is represented in the manner in which he wears his clothes, organizes his house, prepares his food, or coordinates his ideas by meeting the needs of the human being that he needs in his public life. And the private of material products or meanings and emotional expressions of these things is vital and the importance of design arises from these necessary human elements that meet the public and private needs of man.

Attention to the nature of the family and the attributes, talents and capabilities it has have an impact on furnishing and coordinating the home, and what a family finds comfortable may not be found by another family as well. All of this is the result of many factors, including age, psychological and physical condition, nature of work and social status, where some families tend to greatness and others for simplicity. Those who furnish must take into consideration the characteristic of the age in which it lives, its requirements, available materials, methods of manufacture and means of production.

The housewife should acquire her furniture and what she needs at home within the family's budget, keeping in mind the selection process. Furniture does not change during short times, but must be preserved for a long time. In order for her entire home to become a means of reflecting herself and expressing her personality and the personality of her family members, in order to obtain a quiet, beautiful and comfortable home in all respects in all rooms and voids of the house in which the individual spends long hours of sleep.